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P R O T O K Ó Ł    NR XIII.2020 

komisji Socjalno-Komunalnej Rady Gminy  

z wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Gminy Bogdaniec odbytego 

 w dniu 6 kwietnia 2020 roku  –  zdalny tryb obradowania 

 

Obecni członkowie komisji : 

Komisja Socjalno-Komunalna: 

 

1. Małgorzata Lipińska            Przewodnicząca Komisji 

2. Beata Toruńska                    Z-ca przewodniczącej                        

3. Waldemar Adamczak    Członek 

4. Jan Demczyszyn                  Członek 

5. Edyta Kiełpińska                   Członek 

Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych: 

1. Dariusz Wróblewski             Przewodniczący Komisji 

2. Teresa Astel                        Z-ca przewodniczącego                        

3. Mateusz Lech                      Członek 

4. Karolina Tomczyszyn          Członek 

5. Tomasz Kwiatkowski           Członek    

 

 Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska: 

 

1. Renata Suchecka                  Przewodnicząca Komisji 

2. Bronisław Wiącek                  Z-ca przewodniczącego                        

3. Kacper Gradowski                 Członek                        

4. Małgorzata Buryn                  Członek 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli : 

1. Krystyna Pławska                    Wójt Gminy 

2. Beata Wiśniewska                    Przewodnicząca Rady 

3. Zofia Telesińska-Bloch            Skarbnik Gminy 

4. Renata Gorczyca                      Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Bogdańcu 

Tematyka posiedzenia: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności posiedzenia. 

2. Projekt uchwały  w sprawie ustalenia  szczegółowych  zasad ponoszenia  odpłatności   

    za  pobyt   w  schronisku dla  osób bezdomnych   lub w schronisku  dla  osób     

    bezdomnych  z   usługami  opiekuńczymi. 

3. Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  i  rozmiaru  obniżek     

    tygodniowego obowiązkowego  wymiaru   godzin  zajęć   nauczycielom,  którym     

    powierzono   stanowisko  kierownicze  w  szkołach  i  przedszkolach  prowadzonych     

    przez  Gminę  Bogdaniec.  
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4. Projekt   uchwały   w   sprawie   ustalenia   wysokości   ekwiwalentu  pieniężnego   dla     

    członka   Ochotniczej   Straży   Pożarnej,  który   uczestniczył   w  działaniu  ratowniczym     

    lub  szkoleniu pożarniczym  organizowanym  przez  Państwową  Straż  Pożarną  lub     

    Gminę   Bogdaniec, 

5. Sprawy różne. 

 

Ad. 1 
Otwarcia posiedzenia komisji dokonała Małgorzata Lipińska – Przewodnicząca   

Komisji. Stwierdziła quorum. Przedstawiła porządek posiedzenia, do którego nie wniesiono 

uwag.  

 
Ad. 2 
 Renata Gorczyca – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie ustalenia  szczegółowych  zasad ponoszenia  odpłatności   

 za  pobyt   w  schronisku dla  osób bezdomnych   lub w schronisku  dla  osób     

bezdomnych  z   usługami  opiekuńczymi. 

 
 Komisja w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały 
(proj. uchwały w załączeniu). 
 
Ad. 3 

Krystyna Pławska – Wójt Gminy – przedłożony projekt uchwały jako jeden 
 z elementów optymalizacji kosztów w oświacie. Byliśmy zmuszeni wcześniej optymalizować  
te koszty ponieważ koszty na oświatę z roku na rok są coraz wyższe, a subwencja nie 
rośnie, tylko ma tendencję malejące. Na ten rok doszedł dodatkowy zapis, że będą usunięte 
naliczenia na wszystkie etaty dla nauczycieli, którzy nie świadczą pracy, przedtem był tylko 
urlop wychowawczy, a teraz macierzyński, tacierzyński, to będzie wykazane też jako nie 
płatne. W obliczeniu tego w jakiej sytuacji jesteśmy, nie wiemy jak będzie wyglądał budżet 
tego roczny i na ile będziemy w stanie zabezpieczyć możliwości finansowania oświaty, tym 
bardziej potrzebna jest nam optymalizacja kosztów, to jest jeden z elementów, drugi z 
elementów są arkusze organizacyjne nad którymi w tej chwili pracuje. Nad minimum 
programowym, to co ustawodawca na nas nakłada nic po nadto. Jeżeli będą znikały zajęcia 
pozalekcyjne i po za szkolne, żebyście państwo mieli świadomość, że to jest z tym związane. 
Pozostałe działania musimy odsunąć, bo może być tak, że będziemy mieć problem żeby 
wypłacić wynagrodzenia nauczycielom. 

 
Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – poinformowała, iż związki zawodowe 

nie wniosły uwag do przedłożonego projektu uchwały. 
 
Edyta Kiełpińska – Radna – z otrzymanych informacji, chciałabym powiedzieć, do 12 

godzin dla dyrektorów  przedszkoli. W przedszkolu jest 5 nadgodzin, czyli 12 godz. przyjmie 
dyrektor, to automatycznie 7 godz. jest zabierane nauczycielowi, w tym momencie ten 
nauczyciel nie ma etatu. W przedszkolach jest tylko 5 nadgodzin, podejrzewam że jeżeli  
w szkołach zabierzemy godziny, to nikt z dyrektorów nie straci etatu. jest mniej zabieranych 
godzin, co będzie jeżeli ten nauczyciel, który tam pracuje i nie będzie miał całego etatu, są to 
nauczyciele dojeżdżający, znajdzie gdzie indziej pracę, a do puki się  nie znajdzie 
nauczyciela do przedszkola, a jest trudno znaleźć takiego nauczyciela z dobrym 
przygotowaniem, czy nie wystąpią nadgodziny i będzie dodatkowy koszt. 

 
Krystyna Pławska – Wójt Gminy – nadgodziny nie są dodatkowym kosztem, bardziej 

się opłaca nadgodziny, nawet uciekamy od dodatku wyrównawczego, bo na to ma wpływ. 
Więc jeżeli chodzi o tę ilość godzin, to dyrektor już powinien wcześniej pytać organ 
prowadzący w ubiegłym roku, czy może do trudnić nauczyciela, wiedząc, że zniżka 
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nadgodzin jest elementem danym na krótko, w każdej chwili może być cofnięta. W związku  
z tym nie zwiększa się etatu jeżeli nie ma się pewności, że ten etat będzie utrzymany. 

 
Edyta Kiełpińska – Radna – z kąt takie decyzje w przedszkolach nie wiem, dlaczego 

akurat tak dlatego też trzeba było zastanowić się nad liczbą dzieci. Mówimy o oddziałach, 
a np. to co wiem w szkole w Bogdańcu w oddziałach jest mniej dzieci niż w oddziałach 
Przedszkola w Bogdańcu i Jeninie. Taką tez mam informację, że w Jeninie w oddziałach jest 
po 25 dzieci, a tu w szkole w Bogdańcu 17, dlatego ten 3 nauczyciel. Przekazano mi taką 
informację, że pomoc zatrudniona jest na ½ etatu i tak samo w tych dwóch oddziałach są 
połączone sześciolatki z pięciolatkami, bo też była taka decyzja rodziców, żeby sześciolatki 
nie szły do szkoły i że zostaną tutaj, dlatego są połączone sześciolatki i pięciolatki 
i czterolatki z trzylatkami, gdzie w szkole w Bogdańcu są osobno. Ja przekazuję 
te informacje do przemyślenia. 

 
Krystyna Pławska – Wójt Gminy – jak było w Bogdańcu, był to projekt, zespół liczy 

tylko 20 osób teraz jest drugi projekt, który robimy , mamy 18 ale już mamy z rekrutacji 11 
dzieci, które się nie dostały do przedszkoli, więc one przyjdą. Dyrektor już wie że w arkuszu 
organizacyjnym każdy oddział ma liczyć 25 dzieci, więc ja tu problemu nie widzę.  
My na każdym etapie optymalizujemy, te koszty tam gdzie coś wychodzi, to od razu 
korygujemy. Z arkuszy organizacyjnych stwierdzam, że nie staramy się dawać dzieciom 
więcej, tylko w innym kierunku poszliśmy, dlatego trzeba zmienić tą taktykę żeby skorzystał 
uczeń, dziecko. W tej chwili w arkuszach organizacyjnych  koncentracja większa była na tym, 
to co i Pani Radna podnosi, żeby nie zwalniać nauczyciela.  Niestety takie przypadki też 
muszą wystąpić jeżeli chcemy coś więcej dać naszym szkołom i oświacie.  Nie ma innej opcji 
utrzymywania sztucznie kadry poprzez wkładanie dodatkowych zajęć rewitalizacyjnych czy 
innych, to jest sztuczne utrzymywanie kadry, a co zyskuje to dziecko wtedy. Musimy patrzeć 
na wynik, efekt na dziecko, tutaj argument, że tam jest więcej dzieci , tam mniej, to było 
związane z ubiegłym rokiem z programem z EFEZ-u. W tym roku też mamy  na kwotę 300 
tyś. projekt i musimy go do września doprowadzić, a od września utrzymać przez 2 lata ale 
nikt nam nie zabroni utrzymać  zespół już  25 osobowego, tam są 4 oddziały i będą 
podzielone na 25 osobowe innego arkusza nie zatwierdzę. 

 
Edyta  Kiełpińska – Radna – może istnieje możliwość taka, aby tak rozdzielić godziny, 

aby dwóch nauczycieli nie straciło pracy. 
 
Krystyna Pławska – Wójt Gminy – w przedszkolu jak państwo zauważyliście mamy 

 5 etatów nauczycieli, a tak naprawdę powinniśmy mieć trzech. Odnośnie zatrudnionych 
osób nie było przepływu  informacji, zapytań, czy organ zgadza się  na dodatkowe 
zatrudnienia . Za takie błędy nie mogę odpowiadać, organizatorem tego jest dyrektor 
placówki, dyrektor musi pewnych zasad przestrzegać. Jeśli chodzi o dyrektorów przedszkoli 
była propozycja 10 i 12 , dyskutujcie państwo. To w wyniku głosowania wszystko 
 się odbędzie każdy musi wiedzieć że podejmuje właściwą decyzję i z jakiego powodu  
tę decyzję podejmuje. Czy rzeczywiście argument jednostki jest bardzo istotny dla 
społeczeństwa i ogółu funkcjonowania, a zwłaszcza kosztów publicznych, których ponosimy. 
Sprawdzę czy arkusz organizacyjny jest zgodny ze statutem placówki, jeżeli w statucie jest 
 3 nauczycieli nie ma prawa więcej się znaleźć w arkuszu organizacyjnym. Arkusz jest wtedy 
zrobiony z naruszeniem prawa. Zwróćcie państwo uwagę, że gminy sąsiednie bogatsze od 
nas, też mają po 10,12 godz. nie jesteśmy odosobnionym przypadkiem, nie jesteśmy na 
jakimś eksperymencie, że chcemy więcej godzin. 

 
Tomasz Kwiatkowski – Radny – czy dobrze zrozumiałem, że więcej jest osób 

zatrudnionych niż powinno być? 
 
Krystyna Pławska – Wójt gminy – właśnie tak jest, nie wiem jakie widnieją zapisy  

w statucie. 
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Tomasz Kwiatkowski – Radny – czy umowy zostały zawarte na stałe? 
 
Krystyna Pławska – Wójt Gminy – nie wiem , nie widziałam tych umów, jeśli jest 

mowa, że nauczyciel straci pracę, to znaczy że jest na czas nieokreślony. 
 
Edyta Kiełpińska – Radna – a jeżeli nauczyciel zgodzi się na mniejszą stawkę,  

to zostanie? 
 
Krystyna Pławska – Wójt Gminy – jeżeli z podziału godzin będzie wynikała potrzeba 

tych godzin pracy, to tak ale powiedziałam, że w tej chwili daję minimum programowe. 
 
Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – szanowni państwo – jest to trudna 

decyzja, jak wspomniałam wcześniej do przedłożonego projektu uchwały związki zawodowe 
nie wniosły uwag, przedłożony projekt uchwały obniża tygodniowy obowiązkowy wymiar 
godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych do liczby godzin i tak: 
1) dyrektor szkoły liczącej do 8 oddziałów      - 8, 
2) dyrektor szkoły liczącej od 9 do 14 oddziałów – 5, 
3) dyrektor szkoły powyżej 15 oddziałów – 3, 
4) dyrektor przedszkola liczącego 2 oddziały – 12, 
5) dyrektor przedszkola liczącego powyżej 2 oddziałów – 10, 
6) wicedyrektor szkoły liczącej od 8 do 14 oddziałów – 9, 
7) wicedyrektor szkoły liczącej powyżej 14 oddziałów – 7. 
 
 Krystyna Pławska – Wójt Gminy – to jest moja propozycja, proszę o państwa 
propozycje, jak to widzicie. 
 
 Tomasz Kwiatkowski – Radny – patrząc na ościenne gminy, to my nie odbiegamy  
od innych, a pokrywamy się z nimi. 
 
 Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – rozumiem, że szkoły jak Jeniniec  
i Lubczyno są w przedziale do 8 godz.? 
 
 Krystyna Pławska – Wójt Gminy – Jeniniec i Lubczyno mają po 7 oddziałów, czyli  
8 godz. Jenin i Bogdaniec 10-11 oddziałów to 5 godz. Każdy organ prowadzący mierzy 
własnymi możliwościami finansowymi. 15 oddziałów u nas nie ma możemy zmodyfikować 
uchwałę, bo przy dyrektorach szkół mamy trzy różne ilości godzin 8,5 i 3 z rozbiciem na 
oddziały. Więc możemy zrobić inne rozbicie np. do 10 oddziałów i powyżej 10 oddziałów, 
można też przedszkola rozbić na 2 oddziały i powyżej 2-uch oddziałów. 
 
 Tomasz Kwiatkowski – Radny – czy w każdej szkole jest wicedyrektor? 
 
 Krystyna Pławska – Wójt Gminy – jeżeli utrzyma się ta ilość oddziałów to tylko  
w Bogdańcu. 
 
 Tomasz Kwiatkowski – Radny – czyli do 10 oddziałów są tylko trzy szkoły bez 
Bogdańca, pozycja 3 i 7 nie występuje w naszych szkołach, czyli rozmawiamy o dyrektorach 
szkół 5i8 godz. dla dyrektorów i 9 godz. dla wicedyrektora. 
 
 Karolina Tomczyszyn – Radna – przedszkole 2 oddziałowe, to tylko przy szkole        
w Bogdańcu? 
 
 Krystyna Pławska – Wójt Gminy – tak mamy dwa przedszkola dwu oddziałowe. 
 Moja propozycja jest taka, może zostawić tak jak było w starej uchwale tj.: dyrektor 
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przedszkola 10 godz., dyrektor szkoły 5 godz., wicedyrektor – 8 godz. Taka wersja 
optymalna i ostateczna: 
dyrektor przedszkola 2 oddziały i więcej – 10 godz., 
dyrektor szkoły podstawowej  bez względu na oddziały – 5 godz., 
wicedyrektor szkoły podstawowej – 8 godz. Zapytam nadzór, bo z nadzorem tę wersję 
uzgadniałam z podziałem na oddziały. Słuchając Państwa uwag i Pani radnej Edyty taką 
propozycję przedkładam pod dyskusję, nie możemy utrzymać zwolnień całkowitych. 
Pamiętajmy, że to jest tygodniowy wymiar, każdy z nas pracuje 40 godz., to jak wyłączymy 
10 godz. dla dyrektora przedszkola w którym są tylko 2 oddziały, 6 czy 7 pracowników, to ten 
dyrektor ma 30 godz. w tygodniu administracyjnej przez 5 dni, to jest 6 godz. dziennie 
intensywnej takiej pracy. W przypadku dyrektora szkoły ma 35 godz. tej pracy, ale też ma 
zwiększenie sześcio albo czterokrotnie ilość oddziałów. 
 
 Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – po wypracowaniu nowej propozycji tj.:  
dyrektor przedszkola – dwa i więcej oddziałów – 10 godzin, 
dyrektor szkoły podstawowej 5 godz., 
wicedyrektor – 8 godzin. proszę o przegłosowanie przez Komisje. 
 
W głosowaniu jawnym komisja przyjęła jednogłośnie przedstawioną propozycję. 
 
 
Ad. 4 

Krystyna Pławska – Wójt Gminy – poinformowała, iż strażacy OSP gminy Bogdaniec 
mają najniższy ekwiwalent w stosunku do sąsiednich gmin, zaproponowała wzrost 
ekwiwalentu z 12 zł na 15 zł. przedstawiła wysokość stawek z sąsiednich gmin. 
 
 Jan Demczyszyn – Radny – poinformował, iż za szkolenia płacono 6 zł tj. 50% 
ekwiwalentu, ale tylko za szkolenia organizowane przez PSP. Wzrost ekwiwalentu do 15 zł 
jest kwotą adekwatną za 1 godz. . Godziny ewidencjonowane są przez PSP. 
 
 Tomasz Kwiatkowski – Radny – poinformował, iż był świadkiem działań ratowniczych 
OSP Bogdaniec i PSP , jest pełen podziwu dla OSP Bogdaniec. 
 
 Kacper Gradowski – Radny – zwrócił się z pytaniem czy 1 zł wyżej, czy budżet gminy 
jest w stanie zrealizować. 
 
 Krystyna Pławska – Wójt gminy – 1 zł niby nie dużo dla budżetu. Dodam tylko po 
pierwsze będą zadowoleni z tego faktu, że zauważyliśmy ten problem, a po drugie takie 
nagrody za zaangażowanie strażacy dostają dwa razy do roku, raz na zebraniu zdawczo-
wyborczym, i na dzień strażaka. 
 
 Beata Toruńska – Radna – myślę, że na taką chwilę pozostańmy na 15 zł  
w przyszłym roku możemy wrócić do tematu. Teraz nie wiemy jak, to będzie po epidemii 
korona wirusa.  
 
 Komisja w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła wysokość ekwiwalentu  
w wysokości 15 zł, i kwotę 6 zł za szkolenia. 
 
Ad. 5 Sprawy różne 
 
Jan Demczyszyn- Radny – podziękował w imieniu strażaków gminy Bogdaniec za wzrost 
ekwiwalentu. 
 
Karolina Tomczyszyn – Radna – zwróciła się z pytaniem kto nadzoruje i rozlicza nauczanie 
na odległość. Dzieci psychicznie ciężko znoszą tę formę nauczania. 
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Krystyna Pławska – Wójt Gminy – udzielając odpowiedzi poinformowała, iż dyrektor szkoły 
kontroluje i nadzoruje. Nadmieniła, iż rodzice informują o dużych ilościach materiału do 
przerobienia przez ucznia. 
 
 
 
 
Na tym zakończono wspólne posiedzenie stałych komisji Rady Gminy. 
Protokół zdalnego głosowania w załączeniu. 
Protokołowała: Małgorzata Lewandowicz. 
 
 
 
         Przewodnicząca Komisji 

 

                 Małgorzata Lipińska 

 

 

 

 



Projekt 
 
z dnia  9 marca 2020 r. 
Zatwierdzony przez ......................... 
 
 

 
UCHWAŁA NR .................... 

RADY GMINY BOGDANIEC 

z dnia 9 marca 2020 r. 

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członka Ochotniczej Straży Pożarnej, który 
uczestniczył w działaniu ratowniczyn lub szkoleniu pożarniczyn organizowanym przez Państwową Straż 
Pożarną lub Gminę Bogdaniec 

Na podstawie art. 28 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 24 sierpnia 1991 r. o ochronie przeciwpożarowej (Dz.U. z 
2019r. poz. 1372 ze zm.) Rada Gminy Bogdaniec, uchwala co następuje: 

§ 1. 1. Ustala się wysokość ekwiwalentu pieniężnego dla Członka Ochotniczej Straży Pożarnej, który  
uczestniczył w działaniu ratowniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Bogdaniec 
w wysokości ...... zł za każdą godzinę. 

2. Ustala się wysokość ekwiwalentu pieniężnego dla członka Ochotniczej Straży Pożarnej, który 
uczestniczył w szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Bogdaniec 
w wysokości ... zł za każdą godzin. 

§ 2. Traci moc uchwała Nr XIV/144/2008 Rady Gminy Bogdaniec z dnia 6 listopada 2008r. w sprawie 
ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członka Ochotniczej Straży Pożarnej, który uczestniczył 
w działaniu ratowniczyn lub szkoleniu pożarniczyn organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę 
Bogdaniec. 

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Bogdaniec. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Lubuskiego.

Id: F0B48589-0691-4A6A-BB91-DC4C5CE02A99. Projekt Strona 1



Uzasadnienie

do projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członka
Ochotniczej Straży Pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczyn lub szkoleniu pożarniczyn

organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Bogdaniec

Na podstawie art. 28 ust. 1 i 2 ustawyz dnia 24 sierpnia 1991 r. o ochronie przeciwpożarowej (Dz. U.
z 2019r. poz. 1372 ze zm.) członek ochotniczej strazy pożarnej, który uczestniczył
w działaniu ratowniczem lub szkoleniu pożarniczem organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub
gminę otrzymuje ekwowalent pieniężny. Wysokość ekwiwalentu ustala rada gminy w drodze uchwały.
Wysokość ekwiwalentu nie może przekroczyć 1/175 przeciętnego wynagrodzenia ogłoszonego przez
Prezesa GUS w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej "Monitor Polski„ na podstawie
art. 20 pkt 2 ustawy z dnia 17 grudnia 1998r. o emeryturach i rentach z Funduszu Ubezpieczeń Społecznych
przed dniem ustalenia ekwiwalentu, za każdą godzinę udziału w działaniu ratowniczym lub szkoleniu
pożarniczym.

Ekwiwalent pieniężny dla członków ochotniczej Straży Pożarnej Gminy Bogdaniec nie był
waroryzowany od roku 2008. Mając na uwadze duże zaangażowanie i poświęcenie w działaniach
ratowniczych strażaków ochotników z OSP z terenu Gminy Bogdaniec zasadne jest podjęcie niniejszej
uchwały.
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EKWIWATENT 
DLA  

STAŻAKÓW 

Działania ratownicze 
 

Szkolenia Ćwiczenia gm. pow. 
woj. 

Szkolenia 
dowódców zastępu, 
kier. dział. ratown., 

BHP i inne 

Kostrzyn N/O 1/175 GUStatys. 
25,31 

12,66 00 00 

Witnica 16,00 
 

8,00 00 00 

Lubiszyn 15,00 
 

3,00 10,00 6,00 

Kłodawa 60% 1/175 GUS 
15,19 

 

15,19 00 00 

Deszczno 15,00 
 

15,00 00 00 

Santok 16,00 
 

8,00 8,00 00 

Bogdaniec 12,00 
 

8,00 00 00 
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z dnia  9 marca 2020 r. 
Zatwierdzony przez ......................... 
 
 

 
UCHWAŁA NR .................... 

RADY GMINY BOGDANIEC 

z dnia 9 marca 2020 r. 

w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  w schronisku dla osób 
bezdomnych lub w schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi 

Na podstawie art. 97 ust. 5 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (Dz. U. z 2019 r. 
poz. 1507 ze zm.), uchwala się co następuje: 

§ 1. Ustala się szczegółowe zasady ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia osób 
bezdomnych z terenu gminy Bogdaniec: w schronisku dla osób bezdomnych lub w schronisku dla osób 
bezdomnych z usługami opiekuńczymi, zwanych dalej Schroniskiem.   

§ 2. Pomoc w formie udzielenia schronienia poprzez przyznanie tymczasowego miejsca pobytu  
w schronisku przysługuje odpłatnie osobom bezdomnym, o których mowa w art.6 pkt 8 ustawy  z dnia 
12 marca 2004 r. o pomocy społecznej. 

§ 3. 1. Do ustalenia wysokości odpłatności za pobyt osoby skierowanej do Schroniska przyjmuje  
się dochód tej osoby lub rodziny, o którym mowa w art.8 ustawy o pomocy społecznej.  

2. Przy ustalaniu opłaty za pobyt w schronisku stosuje się odpowiednio poniższe tabele: 

1) zasady ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych: 

L.p.  Dochód osoby przebywającej w 
Schronisku, określony procentowo według 
kryterium dochodowego, o którym mowa 
w art.8 ust. 1 i 2 ustawy o pomocy 
społecznej 

Wysokość odpłatności za pobyt w Schronisku, 
liczona procentowo w stosunku do dochodu osoby 
kierowanej do schroniska. 

1. do 100%  nie więcej niż 30%  
2. powyżej  100%   do  150%  50 %  
3. powyżej  150%   do  200%   65% 
4. powyżej  200%   do  250%   70%  
5. powyżej 250%   80%  

2) zasady ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku  z usługami opiekuńczymi: 

L.p.  Dochód osoby przebywającej w Schronisku, 
określony procentowo według kryterium 
dochodowego , o którym mowa w art.8 ust. 1 i 
2 ustawy o pomocy społecznej.  

Wysokość odpłatności za pobyt w Schronisku, 
liczona procentowo w stosunku do dochodu 
osoby kierowanej do schroniska.  

1. do 100% nie więcej niż 50%  
2. powyżej  100%   do  150%   55%  
3. powyżej  150%   do  200%  60%  
4. powyżej  200%   do  250%   70%  
5. powyżej  250%   80%  

§ 4. 1. Odpłatność za pobyt w Schronisku ustala się za okres miesiąca kalendarzowego.  

2. Okres rozliczenia obejmuje 1 miesiąc kalendarzowy, przy przyjęciu następującego wyliczenia: 
rzeczywista ilość dni pobytu pomnożona przez kwotę pełnego dziennego pobytu. 
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3. Odpłatność za niepełny miesiąc pobytu ustala się proporcjonalnie do ilości dni pobytu. 

4. Opłata za pobyt w Schronisku nie może być wyższa od kwoty 100% pełnego miesięcznego kosztu 
pobytu. 

5. Wpłaty należności o których mowa w ust.1 w rozliczeniu miesięcznym, osoba skierowana 
do  Schroniska dokonuje w sposób określony w decyzji administracyjnej. 

§ 5. Traci moc Uchwała Nr XXXII.228.2018 Rady Gminy Bogdaniec z dnia 31 sierpnia 2018r.  w sprawie 
ustalenia  szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia udzielających 
schronienia osobom bezdomnym z  terenu Gminy Bogdaniec.  

§ 6. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Bogdaniec.  

§ 7. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od daty ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Lubuskiego .  
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Uzasadnienie

do projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt
w schronisku dla osób bezdomnych lub w schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi

Celem uchwały jest ustalenie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za tymczasowy pobyt
w schronisku dla osób bezdomnych oraz schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi dla
osób z terenu Gminy Bogdaniec.

Na podstawie art. 97 ust. 5 ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy społecznej, rada gminy jest
upoważniona do ustalenia w drodze uchwały szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt
w ośrodkach wsparcia. Stosownie do art. 51 ust. 5 ustawy o pomocy społecznej: Za ośrodek wsparcia
uznaje się również schronisko dla osób bezdomnych pomimo nieświadczenia w nim usług opiekuńczych
oraz specjalistycznych usług opiekuńczych.

Określenie odpłatności według przedstawionych zasad pozwala ustalić wysokość odpłatności
z uwzględnieniem możliwości finansowych osób/rodzin zobowiązanych do jej wnoszenia, albowiem
art. 97 ust. 1 i 1a ustawy o pomocy społecznej wprowadza odpłatność za pobyt w/w osób w schroniskach
dla bezdomnych oraz schroniskach dla bezdomnych z usługami opiekuńczymi bez względu na kryterium
dochodowe.

W projekcie uchwały przedstawiono propozycję ustalania wysokości opłaty za pobyt w schronisku dla
bezdomnych i schronisku dla bezdomnych z usługami opiekuńczymi, która uwzględnia możliwości
płatnicze wynikające z sytuacji dochodowej osób lub rodzin zobowiązanych do jej wnoszenia.

Osoby/rodziny, których dochód nie przekracza kryterium dochodowego określonego w ustawie o pomocy
społecznej, będą pokrywać opłaty w wymiarze symbolicznym, które nie będą stanowić istotnego źródła
pokrycia kosztów prowadzenia placówek. Ponoszenie tych opłat ma istotny wymiar edukacyjny związany
ze specyfiką grupy, której świadczone jest wsparcie. Zasada odpłatności ma służyć przeciwdziałaniu
uzależniania się osób bezdomnych od całkowicie darmowego schronienia oraz uświadamianiu
odpowiedzialności za własny los.

Id: 7A2331D9-407C-49CF-8E40-2AFD69EB32BF. Projekt Strona 1



Projekt 
 
z dnia  9 marca 2020 r. 
Zatwierdzony przez ......................... 
 
 

 
UCHWAŁA NR .................... 

RADY GMINY BOGDANIEC 

z dnia 12 lutego 2020 r. 

w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze w szkołach i przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Bogdaniec 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019r., 
poz. 506 ze zm.) oraz art. 42 ust. 6 i ust. 7 pkt 2, art. 91d pkt 1 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. - Karta 
Nauczyciela ( Dz. U. 2019r., poz. 2215 ze zm.) Rada Gminy Bogdaniec uchwala, co następuje: 

§ 1. 1 Dyrektorowi i wicedyrektorowi szkoły oraz dyrektorowi  przedszkola, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Bogdaniec, obniża się tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i  opiekuńczych do liczby godzin zajęć określonych w poniższej tabeli: 
l.p. Stanowisko kierownicze tygodniowa liczba godzin 

obowiązkowego wymiaru zajęć 
dydaktycznych, opiekuńczych 
i wychowawczych 

1. dyrektor szkoły liczącej do 8 oddziałów  8 
2. dyrektor szkoły liczącej od 9 do 14 oddziałów   5 
3. dyrektor szkoły powyżej 15 oddziałów  3 
4. dyrektor przedszkola liczącego 2 oddziały     12 
5. dyrektor przedszkola liczącego powyżej 2 oddziałów     10 
6. wicedyrektor szkoły liczącej od 8 do 14 oddziałów  9 
7. wicedyrektor szkoły liczącej powyżej 14 oddziałów 7 

2. Wymiar zajęć ustalony w ust. 1 odnosi się również do nauczycieli zajmujących stanowiska kierownicze 
w zastępstwie nauczycieli, którym powierzono te stanowiska. 

§ 2. Tracą moc uchwały: 

1) Nr XX.154.2017 Rady Gminy Bogdaniec z dnia 5 czerwca 2017r. w sprawie zwolnienia dyrektorów 
przedszkoli od obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych 
i opiekuńczych, 

2) Nr XXII.165.2017 Rady Gminy Bogdaniec z dnia 31 sierpnia 2017r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru 
zniżek oraz zwolnień od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych dyrektorów szkół, wicedyrektorów oraz nauczycieli 
pełniących obowiązki w ich zastępstwie, określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
pedagoga, logopedy, psychologa w szkołach oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 
nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym 
tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzinowym. 

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Bogdaniec.  

§ 4. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Lubuskiego.
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Pensum dla Dyrektorów 

 

 Kostrzyn 
  

Witnica Lubiszyn Kłodawa Santok Deszczno Bogdaniec 

Dyrektor przedszkola:    

2 oddziały 
 

   
 

 
 

8 

12 12  12 

powyżej 2 oddziałów 
 

  10  10  10 

do 3 oddziałów 
 

8 godz.  5     

4 oddziały i więcej 
 

4       

Dyrektor szkoły;  

do 6 oddziałów 
 

6    10  10   

od 7 – 8 oddziałów 
 

  8 8  8  8 

od 8-14 oddziałów    5 5  5 
 

od 9 - 16   5 
 

    

15 i więcej     
3 

  3 

17 i więcej 
 

  3     



od 7 do 10 oddziałów 
 

4        

11 oddziałów i więcej 
 

3        

Wicedyrektor szkoły 
 

7   12     

Wice dyrektor szkoły:  

8-14 oddziałów    9 
 

9  9 

15 i więcej    7 
 

7  7 

Dyrektor szkoły lub 
przedszkola każdego typu 

 3     8  

Wicedyrektor szkoły lub 
przedszkola każdego typu 

 7     7  
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